
مدیرکل مطالعات و مهندسی حمل و نقل شهرداری کرمانشاه گفت: مسدودسازی 
دور برگردان حافظیه در پی ایجاد تقاطع غیرهمسطح سپاه به لحاظ ترافیکی عملا 
آمبولانس ها شده اســت.  حسین  از جمله  تــردد خودروها  منجر به تسهیل در 
اورژانــس پیش بیمارستانی دربــاره به خطر  محمدی در خصوص اظهارت رئیس 
افتادن جان بیماران در پی مسدودسازی دوربرگردان حافظیه اظهار کرد: ایجاد تقاطع 
غیرهمسطح سپاه سبب شد آمبولانس های اورژانس برای خروج از بیمارستان و 
حرکت به سمت جنوب و شمال شهر با ترافیک میدان سپاه مواجه نشوند. وی 
افزود: این در حالی است که پیش از این آمبولانس ها باید ترافیک میدان سپاه را 

پشت سر گذاشته، به سمت سه راه حافظیه می آمدند و سپس وارد بیمارستان 
می شدند. مدیرکل مطالعات و مهندسی حمل و نقل شهرداری کرمانشاه تصریح 
کرد: اکنون هیچ تداخل و ترافیکی در میدان سپاه برای آمبولانس ها نیست و به 
راحتی از روگذر استفاده می کنند. وی ادامه داد: این آمبولانس ها پشت چراغ قرمز 
سه راه حافظیه نمی ایستند و بالاتر از این سه راه دور زده و به بیمارستان دسترسی 
پیدا می کنند لذا تأخیر نسبت به قبل بسیار کمتر شده است. این مسئول تأکید 
کرد: اگر به لحاظ ترافیکی بررسی کنیم وضعیت نسبت به قبل بهبود پیدا کرده فقط 

باید مسافت کوتاهی را به سمت جنوب حرکت کنند.

صبحانه ای  معرفی  هدف  با  سالم  صبحانه  جشنواره 
بومی و محلی در کرمانشاه برگزار می شود. 

گـــزارش مرکز اطــلاع رســانــی شــهــرداری کرمانشاه،  بــه 
اداره گردشگری سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی 
در  را  سالم  صبحانه  جشنواره  کرمانشاه  شــهــرداری 
کرمانشاه برگزار می کند. این جشنواره با هدف معرفی 
صبحانه های بومی و محلی کرمانشاه، نشر، ترویج و 
اهمیت وعده صبحانه برای کودکان و آگاهی بخشی به 
خانواده ها برگزار می شود. رویداد تلفیقی مسابقه طبخ 
صبحانه کرمانشاهی و پذیرایی از کودکان کرمانشاهی 

دایه  رستوران  محل  در  تغذیه  کارشناسان  حضور  با 
بستان  طــاق  تاریخی  مجموعه  غربی  ضلع  در  واقـــع 
برگزار می شود. علاقمندان به شرکت در این مسابقه 
می توانند از تاریخ ۲۰ الی ۲۴ مهرماه و از ساعت هشت 
صبح الی ۱۶ نسبت به ثبت نام از طریق شماره تماس  

۰۹۳۳۴۰۰۸۱۰۷ اقدام کنند. 
استفاده از مواد سالم و دارای ارزش غذایی، خلاقیت 
و  بومی  صبحانه  صبحانه،  دیزاین  زباله،  مدیریت  در 
اهمیت  حائز  جشنواره  این  در  زمــان  رعایت  و  محلی 

است.

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری کرمانشاه گفت: 
داشته  هوشمند  شــهــرداری  بــایــد  هوشمند  شهر  یــک  داشــتــن  بــرای 

باشیم. 
محمودی  عابدین  کرمانشاه،  شهرداری  رسانی  اطلاع  مرکز  گزارش  به 
و  شهری  هوشمند  پلاک  رونمایی  آیین  در  ماه  مهر   ۱۹ چهارشنبه  روز 
تمبر اختصاصی کرمانشاه شهر هوشمند که در تالار عمارت شهرداری 
کــرد: ســازمــان فــنــاوری اطــلاعــات »فــاوا«  بــرگــزار شــد، اظــهــار  کرمانشاه 

زیرساختی ترین سازمان در شهرداری کرمانشاه محسوب می شود. 
وی افزود: از جمله اقدامات این سازمان نوآور در راستای ارائه خدمت 
خدمات  ارائــه  به  توسعه  بستر  در  که  اســت  ایــن  شهروندان  به  بهتر 

الکترونیکی شهروندی مناسب کمک می کند. 
کرمانشاه  شهرداری  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  سازمان  رئیس 

ــبــاطــی بین  ــل ارت ــک پ ــوان ی ــن ــه ع تــصــریــح کـــرد: ایـــن ســـازمـــان ب
یـــک سند  ــا مــــردم و مــجــمــوعــه مــدیــریــت شـــهـــری  ــازمـــان هـ سـ

کرمانشاه  در  نوآوری  و  فناوری  حوزه  در  ــه راهبردی  ــ ارائـ
می دهد. 

ایـــــن مـــقـــام مـــســـئـــول اذعـــــــان کــــــرد: ایـــن 
در  بی سابقه  رکــورد  یک  زیرساخت  توسعه 
ســطــح کــشــور و خــاورمــیــانــه اســـت کــه ایــن 
سرمایه گذاری توسط شرکت آسیاتک اتفاق 

افتاد. 
ــــک شـــهـــر هــوشــمــنــد  ی ــه  ــایـ پـ افـــــــزود:  وی 

که  زمــانــی  تــا  اســت  هوشمند  شــهــرداری 
خدمات شهرداری مبتنی بر خلق ارزش 

بهبود  و  ایــجــاد  بــر  مــبــتــنــی  و  نــبــاشــد 
تصور  از  دور  نباشد  زندگی  کیفیت 

است که یک شهر به صورت مکانیزه هوشمند شود. 
محمودی ابراز کرد: یکی از عناوین این همایش »تمبر اختصاصی شهر 
هوشمند« است که به یک ادبیات مشترک برسیم و آغاز ارائه خدمات 

بیشتر برای مردم باشد. 
این مقام مسئول اذعان کرد: شهر هوشمند بدون شهروند هوشمند 
آن  شهروند  هوشمند«  »شهر  در   فرد  کلیدی ترین  و  نــدارد  جایگاهی 

است. 
ایــران  در  که  اســت  جدید  اتفاق  یک  هوشمند«  »پــلاک  کــرد:  بیان  وی 
فاوا  ســازمــان  با  پست  ملی  شرکت  تیم  و  خــورده  کلید   ۱۳۹۵ ســال  از 

شهرداری یک کار نو را آغاز کردند.
 این مقام مسئول گفت: نخستین مزیتی که پلاک هوشمند 
« است و ما به یک تجمیع سازمان  دارد »زیباسازی شهر
با  را  داده هـــا  تمام  کــه  رسید  خواهیم  رســان  خــدمــات 
کرد:  تشریح  وی  می کنند.  بــارگــذاری  کد  از  استفاده 
کرمانشاه  شهر  بومی  شاخص  با  پلاک  یک 
ــارت »کــرمــانــشــاه  ــب ــا ع ــم ب ــردی ــی ک ــراح ط
زمینه  پیش  بــا  ــت«  اس تمدن  گــهــواره 
آن  پستی  کــد  و  بــســتــان  طــاق  عــکــس 
مسئول  مقام  ایــن  کــردیــم.  فــارســی  را 
خدمات  درگـــاه  یــک  ــرد:  ک خاطرنشان 
همشهریان  بــه  خــدمــات  ارائـــه  بــرای 
و  یــک شهر  بــه  رســیــدن  بــه منظور 
ــدار بــا اســکــن کــردن  ــای اقــتــصــاد پ
پنجره واحد  وارد  .کد  کیو .آر روی 
کد  این ها  تمام  پایه  و  می شود 

پستی موجود است.
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تسهیل در تردد خودروها با مسدودسازی دوربرگردان حافظیه  

جشنواره صبحانه سالم در کرمانشاه برگزار می شود رئیس سازمان فاوا شهرداری: رئیس سازمان فاوا شهرداری: 

پایه ایجاد یک »شهر هوشمند« شهرداری هوشمند است 

اخبار شهرداری

شهردار کرمانشاه از رد شدن پروژه تله کابین تاق بستان توسط وزارت میراث فرهنگی 
خبرداد.

نادر نــوروزی ۱۳ مهر در نشست ستاد خدمات سفر استان، با اشــاره به گذشت ۲۰ 
سال از طرح احداث پروژه تله کابین کرمانشاه، اظهار کرد: چندی پیش که وزیر میراث 
فرهنگی سفری به کرمانشاه داشت، به همراه استاندار و مدیرکل میراث فرهنگی در 
محل فرودگاه شهید اشرفی اصفهانی دیداری با ایشان داشتیم و مقرر شد موضوع 

تله کابین در این وزارتخانه مورد بررسی قرار گیرد.
وی ادامه داد: متاسفانه نامه ای از سوی وزارت میراث فرهنگی به استان رسیده مبنی 
براینکه این وزارتخانه پروژه تله کابین کرمانشاه را رد کرده و مخالف اجرای آن است. 
شهردار کرمانشاه تاکید کرد: تاکنون نیمی از طرح تله کابین کرمانشاه اجرا و از هشت 
پایه آن، پنج پایه احداث شده و اگر در وزارت میراث فرهنگی مورد دفاع قرار نگیرد، 
این پروژه همچنان معلق خواهد ماند. وی خاطرنشان کرد: این طرح آسیبی به ثبت 
جهانی تاق بستان نخواهد رساند، لذا از میراث فرهنگی می خواهیم از طریق معاونت 
میراث فرهنگی وزارتخانه این موضوع را بصورت جدی تر پیگیری کند. داریوش فرمانی 
کــرد: روز گذشته که نامه ای  بــاره اظهار  مدیرکل میراث فرهنگی استان نیز در این 

مبنی بر رد پروژه تله کابین از سوی وزارت میراث فرهنگی به استان ابلاغ شد با آقای 
طالبیان معاون میراث فرهنگی وزارتخانه رایزنی کردیم . وی ادامه داد: پروژه تله کابین 
کرمانشاه در واحد امور پایگاه های جهانی و ملی وزارتخانه مورد بررسی قرار گرفته که در 
آنجا مخالفت خود را با احداث آن اعلام کرده اند. مدیرکل میراث فرهنگی کرمانشاه در 
ادامه گفت: طبق اعلام معاونت میراث فرهنگی وزارتخانه مسیر کنونی تله کابین به 
ثبت جهانی تاق بستان آسیب خواهد زد، لذا باید جابجا شود.  وی اعلام کرد: میراث 
فرهنگی استان، از پروژه تله کابین تاجایی که به ثبت جهانی تاق بستان آسیبی وارد 
نکند، حمایت خواهد کرد و از وزارتخانه می خواهیم تا ادله و مستندات لازم را در این 

خصوص به ما ارائه دهد.
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رئیس پلیس راهور استان کرمانشاه:

تجاوز از سرعت مجاز و مطمئنه 
عامل تصادفات مرگبار 

شهردار منطقه هشت کرمانشاه:

ساماندهی »آقاجان« عزم ملی 
می خواهد

مدیرگروه بیماریهای عفونی دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه خبر داد:

شناسایی سالانه 250 مبتلا به »سل« در کرمانشاه

آرش سنجابی از داستان سرایان و فیلمسازان پر مخاطبی است که آثار متعددی در حوزه سینما و  
ادبیات دارد که معتقد است، ادبیات داستانی کرمانشاه، ادبیات فوق العاده قدرتمندی است. به 

جرأت می توانم این مرز را گسترش دهم و بگویم که هنر در کرمانشاه بسیار بسیار ریشه دار است.

شهردار منطقه هشت کرمانشاه با اشــاره به انجام 
ــرای ســامــانــدهــی وضــعــیــت محله  بــرخــی اقـــدامـــات بـ
آقاجان، گفت: این اقدامات خوب است اما کافی نیست 
و تنها توانسته از عمق فاجعه در این محله قدری کم کند.
ــاره بـــه مــشــکــلات فـــــراوان محله  ــ مــهــدی مــعــنــوی ، بـــا اشـ
ــزار نــفــر جمعیت  ــدود ۲۵ هـ آقـــاجـــان، گــفــت: ایـــن محله حـ
دارد که با مشکلات متعددی دســت به گریبان هستند.
وی اولین و مهمترین معضل محله آقــاجــان را معتادان 
متجاهر آن عــنــوان و تصریح کــرد: اواخـــر اردیبهشت ماه 
امسال بود که ۱۰۰ پاتوق معتادان در این محله با مصوبه 
شــورای تامین تخریب شــد، امــا متاسفانه اقــدام جــدی در 
خصوص جمع آوری معتادان متجاهر صــورت نگرفت و...

3

ادبیات داستانی 
کرمانشاه، بسیار 

قدرتمند است

معاون شهردار کرمانشاه:

4

22

2

3

2

2

مدیرکل انتقال خون استان:

کاهش »ذخایر خونی« کرمانشاه

ویژه کرمانشاه6610

نیروی انسانی 
سرمایه های ارزشمند 

هر سازمانی است

3

شهردار کرمانشاه:شهردار کرمانشاه:

من و خانواده ام در من و خانواده ام در 
کرمانشاه ساکن هستیمکرمانشاه ساکن هستیم مدیر جهاد کشاورزی شهرستان؛

« پاوه به بازار آمد « پاوه به بازار آمد»انار »انار

شهردار کرمانشاه:

وزارت میراث فرهنگی پروژه تله کابین کرمانشاه را رد کرد
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مــدیــرگــروه بــیــمــاریــهــای عــفــونــی دانــشــگــاه علوم 
 ۲۵۰ تا   ۲۰۰ سالانه  شناسایی  از  کرمانشاه  پزشکی 

بیمار مبتلا به سل در استان خبر داد.
جهانی  روز  مناسبت  به  جانبخش  علیرضا  دکتر 
( ، با اشاره به وجود انواع سل گفت:  "سل" )۲۳ مهر
متفاوتی  میکروارگانیسم های  توسط  بیماری  این 
را درگیر  بــدن  از  ارگــانــهــای مختلفی  و  ایــجــاد شــده 
کرده و بر حسب درگیری هر ارگان علائم متفاوتی 
دارد. وی با اشــاره به وجود سل ریــوی، سل مغز، 
شایعترین  گفت:  و...  قلب  سل  استخوان،  سل 
ترین نوع سل همان سل ریوی  و شناخته شده 

است.
وی با اشاره به انتقال سل ریوی از طریق تنفسی 
ترشحات  طریق  از  سل  بیماری  از  نوع  این  گفت: 

تنفسی فرد بیمار به دیگران قابل انتقال است.
جانبخش با بیان اینکه قدرت انتقال این بیماری 
طول  در  می تواند  بیمار  فــرد  هر  گفت:  بــالاســت، 

مدت بیماری خود ۱۰ نفر را آلوده کند.
اینکه  بیان  با  عفونی  بیماریهای  متخصص  ایــن 
ــردی به  ــدت کــوتــاهــی از فــ ــرف مـ بــیــمــاری ســل ظـ
دقیقه  پنج  تنها  گفت:  می یابد،  انتقال  دیگر  فرد 
با  ســـل(  بــه  )مبتلا  مسلول  ــردِ  فـ ــردن  کـ صحبت 
دیگران می تواند موجب سرایت این بیماری شود.

وی افزود: با ورود میکروب سل به بدن، تکثیر آن 
آغاز می شود و  در دهان، حلق و دستگاه گوارش 
می رساند.  لنفاوی  غــدد  بــه  را  خــود  مدتی  از  پــس 
ممکن است در این مرحله رشد آن متوقف شده 
و بــه اصــطــلاح خــامــوش شــود و یــا بــه ریــه و سایر 

ارگان ها رفته و به تکثیر خود ادامه داده و بیماری 
سل ایجاد کند.

بــیــمــاری نقص  کــه  ــرادی  ــ اف در  اینکه  بــیــان  بــا  وی 
سیستم  دلیل  هر  به  یا  و  داشته  ایمنی  سیستم 
ــروز سل  ــ ایــمــنــی آنــهــا ضــعــیــف اســــت، احــتــمــال ب
دارد  احتمال  همچنین  گفت:  می یابد،  افــزایــش 
این  ترومای دیگر  نوع  یا هر  اثر تصادف، ضربه  بر 
میکروب در بدن فعال شده و بیماری سل را ایجاد 
قفسه  درد  تعریق،  تــب،  را  ســل  علائم  وی  کند. 
ســیــنــه، ســرفــه، خــلــط خــونــی، ضــعــف و بــی حــالــی، 
کاهش وزن شدید و ریزش مو عنوان کرد و افزود: 
ریه(  مغز،  ارگــان)قــلــب،  هر  درگیری  نــوع  برحسب 

علائم متفاوت دیگری هم در بیمار ظاهر می شود.
ــاره به  ایـــن متخصص بــیــمــاریــهــای عــفــونــی بــا اشــ
ــت: در حـــال حــاضــر  ــف کــشــنــدگــی بــیــمــاری ســـل گ
درمان های خوبی برای این بیماری وجود دارد، اما 
اگر به موقع این درمان صورت نگیرد احتمال مرگ 

و میر مبتلایان وجود دارد.
وی خاطرنشان کرد: در سل مغز و قلب در صورت 
عــدم درمـــان، مــرگ فــرد قطعی اســت، امــا در سل 
زنده ماندن  ریوی در صورت عدم درمــان احتمال 
فرد وجود دارد ولی در مجموع باید درمان صورت 
گیرد، چرا که سل ریوی هم ممکن است کشنده 

باشد.
علوم  دانــشــگــاه  عفونی  بــیــمــاری هــای  مــدیــرگــروه 
پزشکی کرمانشاه در ادامه از شناسایی سالانه ۲۰۰ 
تا ۲۵۰ بیمار مبتلا به سل در استان خبر داد و افزود: 
تنها راه مقابله با سل، شناسایی و درمان است. 

وی افزود: بطور معمول بسیاری افراد مبتلا به سل 
به مراکز درمانی مراجعه نکرده و یا شناسایی نمی 
شوند، چون در برخی موارد بیماری سل شبیه یک 
سرماخوردگی یا ذات الریه خود را نشان می دهد و 

دربرخی بدون علامت است.
به  مبتلا  بیماران  معمول  بطور  گفت:  جانبخش 
سل در هر جامعه ۱۰ تا ۲۰ برابر مبتلایان شناسایی 

شده هستند.
در  سل  گفت:  عفونی  بیماریهای  متخصص  ایــن 
راه  تنها  و  است  بومی  ایــران  مانند  کشورها  برخی 

مقابله با آن، شناسایی به موقع و درمان است.
از  کرمانشاه  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
قشلاقی  مــراتــع  بــه  عشایر  دام  ورود  ممنوعیت 

استان تا ۱۵آبان ماه خبر داد.
کرمانشاه  عشایر  اینکه  بیان  با  کولانی  شاالله  ان 
ندارند،  را  به مراتع قشلاقی  اجــازه ورود  آبــان  تا ۱۵ 
گفت: ورود زودهنگام دام به مراتع قشلاقی تخلف 

و مشمول جریمه می شود.
وی با بیان اینکه اکیپ های بازرسی منابع طبیعی، 
برخورد  متخلفین  بــا  و  مستقر  اســتــان  سطح  در 
افــزود: توصیه می شود عشایر و  قانونی می شود، 
روستاییان دامدار پیش از مهلت مقرر وارد مراتع 

قشلاقی نشوند تا مشمول جریمه نشوند.
کولانی با بیان اینکه ورود زودهنگام دام به مراتع 
باعث از بین رفتن پوشش گیاهی می شود، گفت: 
شد  خواهد  سبب  مراتع  به  دام  زودهنگام  ورود 
گیاهانی که هنوز به مرحله گل دهی نرسیده اند و 

در مرحله جوانه زنی هستند، از بین بروند.

شناسایی سالانه شناسایی سالانه ۲۵۰۲۵۰ مبتلا به »سل« در کرمانشاه مبتلا به »سل« در کرمانشاه

مدیرکل انتقال خون استان:

کاهش »ذخایر خونی« کرمانشاه

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان؛

« پاوه به بازار آمد »انار

رئیس پلیس راهور استان کرمانشاه:

تجاوز از سرعت مجاز و مطمئنه عامل تصادفات مرگبار 

 مدیرکل انتقال خون استان کرمانشاه با بیان اینکه 
شهروندان  تمام  از  آمــده،  پایین  استان  خونی  ذخایر 

خواست برای اهدای خون مراجعه کنند.
ــا بــیــان ایــنــکــه نــیــاز بــه خــون  دکــتــر مــریــم مـــیـــرزاده ، ب
خونی  ذخایر  حاضر  حال  در  گفت:  اســت،  همیشگی 
بلافاصله  اســت  نیاز  و  آمــده  پایین  مــقــداری  اســتــان 

جبران شود.
تحت  را  درمــانــی  مرکز   ۲۵ حاضر  حــال  در  افـــزود:  وی 
پوشش داریم و باید برای تامین نیاز همیشگی خون 
این مراکز، اهدای خون بصورت مستمر ادامه داشته 
باشد. به گفته مدیرکل انتقال خون استان کرمانشاه 
هم اکنون خون مورد نیاز مراکز درمانی استان بصورت 
زمینه  این  در  تامین می شود و مشکلی  ۱۰۰ درصــدی 

نیست.میرزاده با بیان اینکه برای تقویت ذخایر خونی 
استان نیاز به اهدای خون بیشتری داریم، افزود: نیاز 
ما به تمام گروه های خونی بویژه گروه های خونی منفی 
خونی  گروه های  میان  در  کرد:  خاطرنشان  وی  است. 
منفی هم نیاز ویژه تری به گروه های A و O منفی داریم.

اینکه  بیان  با  کرمانشاه  انتقال خون استان  مدیرکل 
تمام افراد ۱۸ تا ۶۰ سال که وزن آنها کمتر از ۵۰ کیلوگرم 
نباشد می توانند خون اهدا کنند، گفت: قبل از اهدای 
خون تمام آزمایشات لازم از افراد گرفته شده و افرادی 
که به هر دلیل نتوانند اهدای خون داشته باشند، از 

آنها خونگیری نمی شود.
وی افزود: افراد برای اهدای خون می توانند همه روزه 
 ۱۹ تا  صبح  هشت  ساعت  از  غیرتعطیل  روزهـــای  در 

تا ۱۳:۳۰  از ساعت ۸.۵ صبح  روزهــای تعطیل  و  شب 
به مرکز انتقال خون استان واقع در بلوار بنت الهدی 
مراجعه کنند.وی ادامه داد: بیش از ۴۷۰هزار هکتار از 
مراتع کرمانشاه از نظر پوشش گیاهی نیمه متراکم و 

بیش از ۵۵۰هزار هکتار نیز فقیر است.

 مدیر جهاد کشاورزی شهرستان پاوه از آغاز برداشت انار در باغات این شهرستان 
خبر داد.

شهرام رستمی ، سطح باغات انار شهرستان پاوه را بیش از ۶۵۰ هکتار اعلام کرد 
و افزود: متوسط عملکرد باغات انار شهرستان پاوه در سنوات نرمال حدود ۵.۵ 
تن در هکتار است که امسال خوشبختانه وضعیت باغات بهتر بوده و احتمالا 
تولید بیشتری را هم شاهد باشیم. وی با بیان اینکه پیش بینی می شود امسال 
برسد،  هکتار  در  تن  هفت  بــالای  به  شهرستان  در  انــار  باغات  عملکرد  متوسط 
گفت: برآور می شود امسال در مجموع بیش از ۴۵۰۰ تن انار از باغات شهرستان 
برداشت شود. مدیر جهاد کشاورزی شهرستان پاوه افزود: ارقام عمده انار باغات 
شهرستان را شامل ملس ساوه، یوسفخانی، مزله، کارالی، نرمه دانه، پیرمیکائیل 
و رباب نیریز است. رستمی با بیان اینکه بیشترین انار تولیدی در استان کرمانشاه 

انار  باغات  در  تولیدی  محصول  گفت:  می شود،  تولید  پاوه  شهرستان  باغات  در 
این شهرستان به دلیل عدم استفاده از سم و کود جزو محصولات سالم است.  
وی ادامه داد: همه ساله بخش قابل توجهی از انار تولیدی در شهرستان پاوه به 
شکل رب انار روانه بازار مصرف می شود.رستمی یادآور شد: برداشت انار از باغات 

شهرستان پاوه از اوایل پاییز شروع شده و تا اواخر آبان ماه ادامه دارد.

رئیس پلیس راهور استان " سرهنگ محمد حیدری 
" اظهار داشت : برابر تجزیه و تحلیل تصادفات یکی از 
مهمترین عوامل پایه ای تخلفات و تصادفات حرکت 
وسایل نقلیه با  سرعت های غیر مجاز و غیر مطمئنه 

است. وی ادامه داد: سرعت مجاز سرعتی که توسط 
قانون گذار حداقل و حداکثر آن از طریق علائم تعیین 
شده باشد و سرعت مطمئنه سرعتی است که راننده 
با توجه به شرایط خود، راه ،آب و هوا و وضعیت خودرو 
اتخاذ می کند تا قادر به کنترل وهدایت وسیله نقلیه  

وپیشگیری از وقوع هر گونه حادثه باشد .
رئیس پلیس راهــور استان   از دیگر مــوارد حرکت با 
سرعت مطمئنه رابه شرح ذیل عنوان نمود: حرکت در 
تقاطع های فاقد چراغ و مامور و تابلوی ایست  ،در سر 

پیچ ها ،معابر وگذرگاههای پر تردد ،تپه ها،سرازیری ها 
مسیر  در  موانعی  که  محل هایی  ،در  بالایی ها  وســر 
حرکت رانندگان وجود داشته باشد و همچنین هنگام 
بارندگی یا مه یا کولاک یا هنگامی که بیشر از ۵۰ متر 
 : پــایــان هــشــدار داد  مقابل دیــده نمی شــود .وی در 
شهر  درون  معابر  در  زیــاد  سرعت  دارای  خــودروهــای 
کرمانشاه تحت رصد دوربین های هوشمتد به مدت ۲ 
هفته توقیف و سایر جرائم و محدودیت ها در خصوص 

رانندگان اعمال می گردد.
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انــجــام برخی  بــه  بــا اشـــاره  کــرمــانــشــاه  شــهــردار منطقه هشت 
این  گفت:  آقاجان،  محله  وضعیت  ساماندهی  برای  اقدامات 
از عمق  اقدامات خوب است اما کافی نیست و تنها توانسته 

فاجعه در این محله قدری کم کند.
آقاجان،  محله  فــراوان  مشکلات  به  اشــاره  با   ، معنوی  مهدی 

گفت: این محله حدود ۲۵ هزار نفر جمعیت دارد که با مشکلات 
متعددی دست به گریبان هستند.

وی اولین و مهمترین معضل محله آقاجان را معتادان متجاهر 
آن عنوان و تصریح کرد: اواخر اردیبهشت ماه امسال بود که ۱۰۰ 
پاتوق معتادان در این محله با مصوبه شورای تامین تخریب 

شد، اما متاسفانه اقدام جدی در خصوص جمع آوری معتادان 
متجاهر صورت نگرفت و همچنان این محله با معضل معتادان 

متجاهر دست به گریبان است.
ــورای تــامــیــن پــلــمــب تمام  ــ مــعــنــوی گــفــت: مــصــوبــه دیــگــر شـ
کامل  بــصــورت  کــار هــم  ایــن  کــه  بــود  ایــن محله  ضایعاتی های 
صورت نگرفت و همین امر موجب شده هنوز هم شاهد تردد 
شبانه زباله گردها به این محله باشیم و زباله هایی که از سراسر 
شهر جمع کرده اند را به اینجا می آورند. وی افزود: در حال حاضر 
نیروهای شهرداری منطقه هشت در شبانه روز طی دو شیفت 
کار جمع آوری زباله در این محله را انجام می دهند، اما به دلیل 

حجم بالای زباله باز هم معضلاتی در این زمینه داریم.
پلمب  معضل،  این  رفع  بــرای  موثر  راهکار  تنها  گفت:  معنوی 
کامل تمام ضایعاتی این محله است که مصوبه شورای تامین 
را هم دارد. شهردار منطقه هشت کرمانشاه به بافت فرسوده 
باید  زمینه  ــن  ای در  کـــرد:  تصریح  و  اشـــاره  هــم  آقــاجــان  محله 

بسته های تشویقی به مردم داده شود تا انگیزه ای برای احیای 
بافت های فرسوده این محله شود.

معنوی با بیان اینکه بحث تخریب پاتوق های معتادان و انجام 
محله  این  ساماندهی  برای  خوبی  شروع  دیگر  اقدامات  برخی 
تمامی  حضور  با  چنینی  ایــن  اقــدامــات  اســت  نیاز  گفت:  بــود، 

دستگاه های متولی استمرار یابد.
وی تاکید کرد: ساماندهی این محله با شدت بالای معضلات 
اقدامات  می طلبد.  ملی  عــزم  و  اســت  استان  تــوان  از  فراتر  آن، 
از عمق فاجعه در این  صورت گرفته نیز تاکنون توانسته تنها 
نگهداری  و  آوری  جمع  بحث  در  گفت:  معنوی  کند.  کم  محله 
البته  اســت،  مواجه  اعتبار  کمبود  با  استان  متجاهر  معتادان 
به  زمینه  این  در  اعتباری  کرمانشاه  استاندار  پیگیری  با  اخیرا 
استان داده شده که می تواند روزنه امیدی برای ساماندهی یکی 

از معضلات اصلی محله "آقاجان" باشد.
دستگاه های  داریــم  نیاز  معضلات  این  رفع  کنار  در  افــزود:  وی 

و  داشته  محله  این  در  تری  فعال  حضور  هم  استان  فرهنگی 
شاهد راه اندازی مراکز آموزشی و فرهنگی در این محله باشیم.

معنوی گفت: علاوه بر این ایجاد مراکزی مانند باشگاه و زمین 
ورزشی هم یکی از نیازهای جدی جوانان این محله است.

وی افزود: در مجموع شهرداری به تنهایی نمی تواند این محله 
این  در  باید  مربوطه  دستگاه های  تمام  و  کند  ساماندهی  را 
را  این محله  از معضلات  و بخشی  امر مشارکت فعال داشته 
از  کرمانشاه  استان  دادگستری  کل  رییس  اخیرا  کنند.  مرتفع 
از  آقاجان انتقاد و عنوان کرده بود بعد  روند ساماندهی محله 
این  وضعیت  به  رسیدگی  جهت  اول  ــای  روزه خوب  اقدامات 

محله، متاسفانه کار رها شده است.
شهرام کرمی به دادستان مرکز استان دستور داد برای مدیران 
و مسئولینی که در انجام کارهای مربوطه کوتاهی کنند، پرونده 
آن  بــه  مــدیــران  فعل   تــرک  عــنــوان  بــه  و  داده  تشکیل  قضایی 

رسیدگی کند.

شهردار منطقه هشت کرمانشاه:شهردار منطقه هشت کرمانشاه:

ساماندهی »آقاجان« عزم ملی می خواهد

کرمانشاه  شــهــرداری  انسانی  سرمایه  توسعه  و  برنامه ریزی  معاون 
گفت: نیروی انسانی سرمایه های ارزشمند هر سازمانی است.

به گزارش مرکز اطلاع رسانی شهرداری کرمانشاه،دکتر کاوه مردافکن 
سالن  در  که  کرمانشاه  شــهــرداری  برنامه ریزی  کمیته  در  امــروز  ظهر 
جلسات. شهرداری برگزار شد، اظهار کرد: رمز موفقیت و ادامه کار هر 

نیروی  وجــود  ای  اســـت مجموعه  آن  ــی  ــ ــان ــ ــس ــ ان
ــه  ســرمــای واقـــــع  در  ــد کــــه  ــ ــنـ ــ ــمـ ــ ارزشـ ای 

محسوب می شود.
تأکید  بـــا  افـــــزود:  وی 
ــردار کــرمــانــشــاه  ــهــ شــ

هستیم  انسانی  منابع  مبحث  در  موجود  شکاف های  شناسی  دنبال 
شود. تدوین  و  تهیه  مناسب  برنامه های  نیازمندی ها،  ارزیابی  با  تا 

کرمانشاه  شهرداری  انسانی  سرمایه  توسعه  و  برنامه  ریــزی  معاون 
گزینش،  مراحل  تا  برده ایم  بهره  موجود  ظرفیت  تمام  از  کرد:  تصریح 
ترفیع، آموزش و سیاست گذاری منابع انسانی به درستی در شهرداری 
انسانی  نیروی  مازاد  یا  کمبود  بینی  یادآور شد: پیش  انجام شود.وی 
در تدوین برنامه شغلی برای هر یک از کارکنان و تعیین میزان آموزش 
برنامه هایی  ازجمله  مختلف  حوزه های  در  آنها  برای  لازم  پیشرفت  و 
شهرداری  در  گفت:  مردافکن  اســت.  شــده  اجــرا  خوبی  به  که  اســت 
عملکرد  کنترل  یکپارچه  سیستم  فقدان  شاهد  متمادی  سال های 
و روش هــای  بــصــورت سنتی  زمینه  ایــن  در  کــه  گــونــه ای  بــه  بــوده ایــم 
کرمانشاه،  شــهــردار  پیگیری های  بــا  کــه  می شد  انــجــام  کــار  جــزیــره ای 
برنامه جامع کنترل کارکرد، نصب ۸۰ دستگاه کارتکس حضور و غیاب 
الکترونیکی با بهره گیری از کارشناسان نرم افزاری، اعطای کد پرسنلی 
کاغذی  حالت  از  انسانی  منابع  مدیریت  تغییر  و  کارکنان  تمامی  به 
و  هوشمند  مدیریت  امکان  و  شده  حل  مشکل  این  ابری  فضای  به 

تجزیه و تحلیل منابع انسانی و رصد آنها فراهم شده است.
ــزی و تــوســعــه مــنــابــع انــســانــی شــهــرداری  مــعــاون بــرنــامــه ریـ
ح شده توسط  کرمانشاه، همچنین با توجه به مباحث مطر
حضور  لــزوم  خصوص  در  شهر  اسلامی  شــورای  نمایندگان 
شهرداری  پرسنل  تمام   شد:  آور  یاد  کار  محیط  در  کارکنان 
نظارت  و  دارند  حضور  خود   مرتبط  و  مختلف  حوزه های  در 

جامع و قانونی در حال اجراست.

شهردار کرمانشاه:
من و خانواده ام در کرمانشاه ساکن هستیم

  مدیرکل برنامه و بودجه شهرداری کرمانشاه منصوب و معارفه شد

ــود و  ــدم ســکــونــت خـ ــای عـ ــ شـــهـــردار کــرمــانــشــاه بــا رد ادعـ
خانواده اش در شهر کرمانشاه گفت: من به همراه همسرم 
در کرمانشاه ساکن هستیم و هر روز در شهرداری کرمانشاه 

در محل کارم هستم.
اعضای  بــرخــی  کــه  انتقادهایی  خــصــوص  در  نــــوروزی،  نـــادر 
شورای شهر در خصوص پروازی بودنش وعدم اسکان او و 
خانواده اش در شهر کرمانشاه مطرح کرده اند، گفت: منزل 
مسکونی ام در همین شهر است و طی این مدتی که شهردار 
ــوده ام در همین شهر ساکن هستم. وی افــزود: طی این  ب
مدت قطعا ماموریت ها و مرخصی هایی داشته ام که هر بار 

نامه این ماموریت ها و مرخصی ها را هم به شــورای شهر و 
هم به استانداری تحویل داده ام.نوروزی در خصوص اسکان 
خانواده اش در کرمانشاه هم گفت: همسرم هم در کرمانشاه 
هستند و تنها فرزندم برای تحصیل در تهران است که نامه 
آن را هم از وزارت کشور گرفته ام. وی افزود: هر روز با مردم 
در ارتباطم و در تمام جلسات استانداری و جلسات مربوطه 
شهرداری حضور دارم و مسئولین و مردم این شهر مرا هر روز 
می بینند. اخیرا برخی اعضای شورای شهر کرمانشاه عنوان 
کرده بودند که شهردار کرمانشاه در این شهر سکونت ندارد 

و بر این اساس نمی تواند شهردار باشد.

و  برنامه  مدیرکل  کرمانشاه  شهردار  ســوی  از  حکمی  طی 
بودجه شهرداری کرمانشاه منصوب و در جلسه ای معارفه 

شد.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی شهرداری کرمانشاه، صبح روز 
دوشنبه ۱۷ مهر ماه طی ابلاغی از سوی نادر نوروزی »محبت 
شهرداری  بودجه  و  برنامه  مدیرکل  عنوان  به  جمالی نیا« 

کرمانشاه منصوب شد.
بر اساس این گزارش در جلسه ای با حضور کاوه مردافکن 
شهرداری  انسانی  سرمایه  توسعه  و  ریــزی  برنامه  معاون 

»محبت  بــودجــه  و  برنامه  کــل  اداره  پرسنل  و  کرمانشاه 
جمالی نیا«معارفه شد.

سمت  حفظ  با  جمور  علی  ایــن  از  پیش  که  اســت  گفتنی 
سرپرستی اداره کل برنامه و بودجه شهرداری کرمانشاه را 

عهده دار بود.
شــایــان ذکــر اســت کــه طــی ابــلاغــی از ســوی مــعــاون برنامه 
ریزی و توسعه سرمایه انسانی شهرداری کرمانشاه »وحید 
بودجه  و  برنامه  مدیرکل  معاون  عنوان  به  نیز  شامبیاتی« 

شهرداری کرمانشاه منصوب شد.

معاون شهردار کرمانشاه:
نیروی انسانی سرمایه های ارزشمند هر سازمانی است
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پنجشنبه    27 مهر 1402  شماره 6610
ضمیمه رایگان روزنامه د  ر استان کرمانشاه

داســتــان  از  سنجابی  آرش   
ــان و فــیــلــمــســازان پر  ــرایـ سـ
مـــخـــاطـــبـــی اســـــت کــــه آثــــار 
متعددی در حوزه سینما و ادبیات دارد که معتقد است، 
ادبیات داستانی کرمانشاه، ادبیات فوق العاده قدرتمندی 
است. به جرأت می توانم این مرز را گسترش دهم و بگویم 

که هنر در کرمانشاه بسیار بسیار ریشه دار است.
یکم  و  سی  متولد  او  جــم:  جــام  سعدوندی_خبرنگار  لیلا 
شهریور ماه ۱۳۵۹در استان کرمانشاه است. از جوانی برای 
ادامه تحصیل و کسب تجربه در زمینه های مختلف هنری 
تا مقطع دکترا در رشته  را  کرج شد و تحصیلاتش  ساکن 
ریاضی ادامه داد. »چینه دان ترک خورده درناها« از آثار مطرح 
این  به موضوع  کرمانشاهی است، نگاهی  این نویسنده 

کتاب بهانه ای شد برای یک گفتگوی دوستانه با او...
بــر یــک نــویــســنــده و مــتــرجــم، فیلمساز و  ــلاوه  ــ  شــمــا ع
فعالیت های  از  ابتدا  در  لطفا  هستید،  قابلی  مستندساز 

ادبی و سینمایی خود بگویید.
همانطور که اشاره کردید من در سه حوزه سینما، داستان 
گوناگونی  ــار  آث ترجمه  خصوص  در  می کنم.  کــار  ترجمه  و 
آنها »آخرین انار دنیا« است. پیش  دارم که معروف ترین 
از آخرین انار دنیا نیز آثاری را ترجمه کردم. در مجموع تا به 
امروز تعداد تالیف ها و ترجمه ها و مقالات سینمایی بنده 
نیز سالها  از ۴۰ عنوان مــی شــود.در حــوزه داســتــان  بیش 
»از  را نوشتم.  تــرک خـــورده درنــاهــا  رمــان چینه دان  پیش 
میان تارهای مرتعش« نیز اثر دیگر من است که در سال 
۸۷ توسط نشر مروارید به چاپ رسید. آخرین رمان بنده نیز 
»پوست انداختن« است که توسط نشر افراز به بازار کتاب 
آمد. علاوه برآن »پیشوا« آخرین رمانی است که نوشتم ولی 
هنوز به مرحله نشر نرسیده و در مرحله انتخاب ناشراست. 
آیینه« از  آخرین کتابی هم که از من منتشر شد »هستی 
نشر اختران بود که به گفتگوی ۳۰۰ صفحه ای با کارگردان 

مطرح محمدرضا اصلانی اختصاص یافته است.
یکی  اســت.  بخش  دو  شامل  ام  سینمایی  فعالیت های 
اثر  رابطه تاکنون ۱۷  مجموعه های مستند که من در این 
مستند ساخته ام و از این تعداد تنها ۱۰ اثر منتشر شده اند، 
آثاری در رابطه با زندگی نامه »محمدعلی سپانلو«، » عباس 
بهبهانی«،  »سیمین   ، لنگرودی«  »شمس  کیارستمی«، 
»مسعود کیمیایی«، »ابراهیم گلستان« ، »شهرام ناظری« 

با  رابطه  در  کشور.  ادبــی  و  فرهنگی  شخصیتهای  دیگر  و 
از  که  ام  ساخته  ــادی  زی فیلم های  تاکنون  هم  فیلمسازی 
ــازدم« و »المپیک« بــرای گــروه هنر و  جمله آنها دو فیلم »ب
تجربه بود، علاوه بر آن هرسال معمولا یک یا دو تئاتر را روی 
صحنه می برم که آخرین کارم به تهیه کنندگی استاد پرویز 

پرستویی بود.
 شما تاکنون کتابهای بسیاری تالیف کرده اید، اما چینه دان 

ترک خورده بسیار پرمخاطب است.چرا؟
ببینید این اثر یک رمان ۱۲۰ صفحه ای است که زندگی چند 
در  می کشد.  تصویر  به  را  امــروز  تهران  دنیای  در  دانشجو 
این کتاب دغدغه فرم و زبان را داشتم، رسیدن از راوی اول 
شخص به راوی دوم شخص و راوی سوم شخص مفرد و 
بعد راوی مرکب و همچنین داشتن یک زبان شخصی ترِ 

متعلق به خود من، از ویژگی های این رمان است.
خوشحالم که مخاطبان و منتقدان این کتاب را پسندیده 
اند. البته نکته دیگری که این اثر را برای من خاص تر کرد 
طرح روی جلد آن است که یادگار مرحوم عباس کیارستمی 
است.ایشان بر من منت نهاد و برای کتاب طرح روی جلد 

زد.
 رمان و داستان کوتاه امروز ایران را چگونه می بینید؟

به نظر من ادبیات داستانی امــروز ایــران به ویــژه رمــان در 
وضعیت خوبی به سر می برد. ما در چند سال اخیر شاهد 
و فرمیک  کیفی  از سطح  کــه  ایــم  بـــوده  رمــان هــایــی  ظهور 
فوق العاده ای برخوردارند. در همه آنها دغدغه های زبان، 
دغدغه های فرم و دغدغه های مضمون خلاقانه وجود دارد.

به همه همکاران این عرصه تبریک می گویم و مطمئنم که 
زمینه  این  در  بهتری  رمان های  شاهد  آینده  سال های  در 
خواهیم بود. اما اصولاً داستان کوتاه در ادبیات امــروز ما 

خیلی مخاطب ندارد و این بسیار بد است.
کوتاه می نویسید، ناشرها به  معمولاً شما وقتی داستان 
کمتر  خــریــدارش  چــون  کنند؛  چــاپ  را  آن  حاضرند  سختی 
ادبیات  در  فقط  که  اســت  اتفاقاتی  آن  از  هم  ایــن  ــت.  اس

کشوری مانند ایران ممکن است بیفتد.
فکر می کنید مخاطب بیشتر به کدامیک گرایش دارد؟

پاسخ این سؤال را کمابیش در سؤال قبل گفتم. فقط باید 
به این مسأله اشاره کنم که اگرچه مخاطب ما ذائقه اش به 
سمت متن کوتاه است، اما این متن کوتاه بیشتر شامل 

رمان های کم حجم است نه داستان کوتاه.

به عنوان کسی که در هر دو زمینه داستان و فیلم فعالیت 
می کنید، به نظرتان چه تعداد از داستان های ایرانی قابلیت 

فیلمنامه شدن را دارند؟
من سعی کرده ام تا آنجا که می توانم در ساخت فیلم هایم 
به سمت داستان های ایرانی بروم. سینمای ما سینمایی 
است که قصه گویی را می پسندد. در این فضا اگر آن فاصله 
و گسلی که بین داستان نویس ها و فیلم سازها وجود دارد 
برطرف شود، داستان های ایرانی خوراک مناسبی برای فیلم 

سازهای ایرانی هستند. 
بــارز این فاصله، فاصله ای است که بین مسعود  نمونه 
کیمیایی و »محمود دولت آبادی« سر فیلم »خاک« ایجاد 
شد و تا حالا این اختلاف نظرها کمابیش وجود دارد. خود 
من برخی داستانهای ایرانی و ترجمه ها را به فیلم تبدیل 
اساس  بر  را  بخوابد«  میترا  »بگذارید  فیلم  مثلا  ام.  کــرده 
قصه »کامران محمدی« نوشتم که یکی از پرفروش ترین 
فیلم  بــود.  چشمه  نشر  توسط  شــده  منتشر  رمــان هــای 
بازدم را نیز براساس قصه »آنیتا یارمحمدی« که توسط نشر 
ققنوس منتشر شده بود ساختم. بنابراین دو رمان که در 
ادبیات ایران جایگاه خوبی دارند به سادگی تبدیل به فیلم 
را بر اســاس رمان  آن فیلمنامه المپیک  شدند. عــلاوه بر 

»سانتیاگو دکامپوستلا« فرهاد پیربال نوشته و ساختم 
 در آینده نیز به همین سمت خواهم رفت.

ً
و قطعا

چه  کرمانشاه  داستانی  ادبــیــات  شما  نظر   بــه 
جایگاهی در ادبیات ایران دارد؟

سوای هرگونه تعصبی باید بگویم که ادبیات 
العاده  فوق  ادبیات  کرمانشاه،  داستانی 
این  قدرتمندی است. به جرأت می توانم 
که هنر در  گسترش دهم و بگویم  را  مرز 

کرمانشاه بسیار بسیار ریشه دار است. شما 
می توانید با نگاهی به نقاشی، آواز، موسیقی و هر 

هنر دیگری صحت این ادعا را دریابید.
آمده  از کرمانشاه  امروزه فیلمسازهای درخشانی 

اند و در سطح یکِ کشور و حتی جهان فعالیت 
کرمانشاه  داستانی  ادبــیــات  می کنند. 

محمد  »علی  چــون  کسانی  با  دیــربــاز  از 
افغانی«، »علی اشرف درویشیان« و »منصور 

در  من  که  بعدی  نسل های  حــالا  و  یاقوتی« 
کتاب »داستان های کوتاه از ادبیات کرد« به 

برخی از آنها پرداخته ام، همیشه در سطح اول ادبیات کشور 
حضور داشته است. 

نویس های  داستان  که  می بینیم  هم  اخیر  سال های  در 
یا حداقل  آنها  از  کــدام   هیچ 

ً
تقریبا که  نوگرا و فرمالیستی 

بخش اعظمی از آنها ساکن کرمانشاه هم نیستند، در سطح 
اول ادبیات داستانی کشور کار می کنند و من از این بابت 
بسیار خوشحالم. خود من هم سالهاست که در کرمانشاه 
زندگی نمی کنم؛ اما هر جا که صحبت از شهر و دیار شود، با 
افتخار عنوان می کنم که من یک فیلمساز و داستان نویس 

کرمانشاهی هستم.
ایــن قله های در مه مانده  آینده  امــیــدوارم در ســال هــای   
که می دانم در کرمانشاه هست، مه را کنار بزنند و شاهد 

فــعــالــیــت آنــهــا درعــرصــه 
ــویــســی و  ــان ن ــ ــت داســ

ــای  ــه ه ــن ــی هـــمـــه زم
هنری باشیم.

ادبیات داستانی کرمانشاه، بسیار قدرتمند استادبیات داستانی کرمانشاه، بسیار قدرتمند است
 خبرنگار

لیلا سعدوندی

مدیرکل دفتر فنی، امور عمرانی و حمل و نقل و ترافیک استانداری کرمانشاه به تشریح برخی 
نکات برای رفع مشکلات ترافیکی شهر کرمانشاه پرداخت.

محمدجواد خجسته ، با بیان اینکه با تاکید بر لزوم بازنگری طرح جامع ترافیک شهر کرمانشاه 
گفت: این طرح سال ۱۳۸۰ یعنی ۲۲ سال پیش تهیه شده و پس از آن باید هر پنج سال یک 

بازنگری داخلی و هر ۲۰ سال یکبار یک بازنگری کلی روی آن صورت گیرد.
بازنگری کلی این طرح فرا رسید، به دلیل شرایط کرونایی  افــزود: سال ۱۴۰۰ که موعد  وی 
بازنگری آن به تاخیر افتاد، چرا که برای بازنگری نیاز به اطلاعات اولیه در خصوص آمار ترددها 
و ترافیک شهری است که در شرایط کرونایی با توجه به محدودیت های اعمال شده آمار 

دقیقی از ترددها به دست نمی آمد. 
خجسته گفت: با بازنگری کلی طرح و به روز کردن آن، تعداد دقیق تقاطع های مورد نیاز، 
وسایل حمل و نقل عمومی، معابر مورد نیاز و... احصا خواهد شد و آن زمان می دانیم که 
دقیقا چه کاری برای مدیریت ترافیک شهری لازم است و چه اقدامات و پروژه هایی باید انجام 
گیرد. وی افــزود: با بازنگری طرح مشخص می شود که کرمانشاه به چند تقاطع دیگر نیاز 
دارد، هرچند که در حال حاضر مطالعات دو تقاطع آزادگان و وکیل آقا صورت گرفته، اما فعلا 
شهرداری کرمانشاه برنامه ای برای انجام آنها ندارد. خجسته از تقاطع ها به عنوان مسکن 
موقت برای روانسازی ترافیک یاد کرد و افزود: تقاطع ها رافع ترافیک نیستند، بلکه ترافیک را 

از نقطه ای به نقطه دیگر منتقل می کنند و تنها برای روانسازی ترافیک به کار می روند. 
این مسئول مدیریت درست ترافیک را منوط به تقویت ناوگان حمل و نقل عمومی دانست 
و افزود: پایه مدیریت ترافیک توسعه حمل ونقل عمومی است و باید در کنار توسعه معابر 
و احداث تقاطع، بر افزایش و تقویت ناوگان حمل و نقل عمومی و راه اندازی هرچه سریعتر 
قطار شهری متمرکز شویم. وی افزود: راه اندازی پروژه قطار شهری که زمانبر است، بنابراین 
درحال حاضر باید متمرکز بر افزایش اتوبوس های درون شهری شویم. خجسته گفت: اگر 
اتوبوس های درون شهری در مسیرهای مختلف شهر تردد کرده و هر ۱۰ تا ۱۵ دقیقه یک 
اتوبوس در ایستگاه مسافران را سوار کند، قطعا رغبت مردم به استفاده از ناوگان حمل و 
نقل عمومی افزایش یافته و شاهد کاهش بار ترافیکی بویژه در معابر اصلی شهر خواهیم 
بود. وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر مجوز مطب جدید در این محدوده داده نمی شود، 
محدوده)پارکینگ  این  در  ساکن  پزشکان  تا  شود  داده  تشویقی  امتیازات  است  نیاز  اما 

شهرداری( به دیگر نقاط شهر بروند.

مدیرکل دفتر فنی استانداری کرمانشاه:

با ساخت تقاطع ها فقط »ترافیک« 
را جابجا می کنیم

خبر


